



ЭКСПЕРТНОЕ ЖЮРИ
V МЕЖДУНАРОДНОГО ФЕСТИВАЛЯ ТЕАТРОВ КУКОЛ
«БАЛТИЙСКИЙ КУКЛОРЫТ» 2026

1. **Бурман Давид Семенович** - Президент Международного фестиваля КУКАРТ, театральный режиссёр и продюсер. Член СТД РФ. Член UNIMA, AVIAMA, ENCATC. Член Экспертного совета по негосударственным театрам Комитета по культуре Администрации Санкт-Петербурга.
2. **Вученович Амела** - Актриса, режиссёр, драматург, доцент кафедры режиссуры и актерского мастерства театра кукол РГИСИ. Основатель и художественный руководитель кукольного театра «Байкамела» в Белграде (Сербия).
3. **Константинова Анна Владимировна** - Театровед, театальный критик, старший преподаватель кафедры русского театра Российского государственного института сценических искусств (РГИСИ), кандидат искусствоведения
4. **Костина Фаина Ивановна** – Актриса Театра Марионеток им. Е. С. Деммени, народная артистка РФ, член UNIMA, Член СТД РФ, лауреат высшей театральной премии Санкт-Петербурга «Золотой софит»
5. **Лоевский Олег Соломонович** - Театральный критик, театровед, драматург, сценарист. Основатель и художественный директор Всероссийского фестиваля «Реальный театр», арт-директор фестиваля «Театры малых городов России», создатель и руководитель режиссёрско-драматургических лабораторий современной драматургии и молодой режиссуры.
6. **Наумов Николай Петрович** - Заведующий кафедры режиссуры и актерского мастерства театра кукол Российского государственного института сценических искусств (РГИСИ), профессор, заслуженный работник культуры России, лауреат театральной премии «Апарт» (Россия).
7. **Омецинская Екатерина Викторовна** - Журналист, психолог, драматург, театальный критик. Помощник художественного руководителя Молодежного театра на Фонтанке.
8. **Эрдуин Маза Моргадо** - Генеральный директор театра «Ла Проа». Президент UNIMA Cuba, член Исполнительного комитета UNIMA International. Член Комиссии по Латинской Америке и Комиссии по обучению и исследованиям UNIMA International. Генеральный директор Международного фестиваля театров кукол Habana Titiritera («Хабана Титиритера»).



EXPERT JURY
OF THE V INTERNATIONAL FESTIVAL OF PUPPET THEATERS
"BALTIC PUPPETWHIRL" 2026

1. **David Burman** - President of the International Festival KUKART, theater director and producer. Member of the Union of Theater Workers of Russia. Member of UNIMA, AVIAMA, ENCATC. Member of the Expert Council on Non-State Theaters of the Committee for Culture of the Administration of St. Petersburg.
2. **Amela Vuchenovich** - Actress, director, playwright, Senior Tutor of Directing and Performing Skills Department of the RGISI Puppet Theater. Founder and Artistic Director of the Baikamela Puppet Theater in Belgrade (Serbia).
3. **Anna Konstantinovna** - Theater expert, theater critic, Senior Lecturer of Russian Theater Department in Russian State Institute of Performing Arts (RGISI), Doctor of Art History.
4. **Faina Kostina** - Actress of the Puppet Theater named after E. S. Demmeni, People's Actress of Russia, Member of UNIMA, Member of the Union of Theater Workers of Russia, Laureate of Golden Sofit - the Highest Theater Award of St. Petersburg.
5. **Oleg Loevsky** - Theatre critic, theatre scholar, playwright and screenwriter. Founder and Artistic Director of the Real Theatre All-Russian Festival, Artistic Director of the Theatres of Russia's Small Towns Festival, and creator and director of directing and playwriting laboratories dedicated to contemporary drama and emerging directors.
6. **Nikolay Naumov** - Head of the Department of Directing and Acting for Puppet Theater of the Russian State Institute of Performing Arts (RGISI), Professor, Honored Worker of Culture of Russia, Laureate of the Apart Theater Award (Russia).
7. **Ekaterina Ometsinskaya** - Journalist, theater critic.
8. **Erduyn Maza Morgado** — General Director of the La Proa Theater. President of UNIMA Cuba, member of the Executive Committee of UNIMA International. Member of the Latin America Commission and the Education and Research Commission of UNIMA International. General Director of the Habana Titiritera International Puppet Festival.